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 AB Yüksek Temsilcisi Kaja Kallas, Dışişleri Bakanımız Sayın Hakan Fidan ile Ankara’da bir görüşme 

gerçekleştirdi  

 AB Nezdinde Türkiye Daimi Temsilcisi Faruk Kaymakcı, 2025 yılının AB ve Türkiye arasındaki ilişkileri 

güçlendirecek bir yıl olabileceğini belirtti 

 Daimi Temsilci Sayın Kaymakcı, Türkiye-AB ilişkilerini “negatif” ve “sıfır noktasına geri dönmüş” 

olarak tanımladı 

 Komisyon Başkanı von der Leyen, Dünya Ekonomi Forumu’nda Komisyonun önümüzdeki 

dönem hedeflerini sıraladı 

 17 Üye Devlet AB organik tarım kurallarının basitleştirilmesi için çağrıda bulunuyor 

 Silifke yoğurdu AB’de mahreç işareti olarak tescil edildi 

 AB tarım-gıda ticareti Ekim ayında yeni rekorlar kırdı 

 AB/Mercosur Anlaşması: Avrupa Komisyonu her zaman çiftçileri “önceliklerinin başına koyar” 

 Avrupa Komisyonu tarafından Rekabetçilik Pusulası yayımlandı 

 Avrupa otomotiv sanayinin geleceği için Stratejik Diyalog başlatıldı 

 Maroš Šefčovič'e göre AB, ABD ile karşılıklı yarar sağlayacak ticari çözümler aramaya hazır 

ancak çıkarlarını da koruyacak 

 Çin’in tıbbi cihaz kamu alımlarındaki ayrımcı uygulamalarına ilişkin Avrupa Parlamentosu 

Uluslararası Ticaret Komisyonu (INTA) oturumu gerçekleştirildi 

 AB-Mercosur Serbest Ortaklık Anlaşması’na ilişkin tartışmalar devam ediyor 

 AB-Malezya Serbest Ticaret Anlaşması müzakereleri yeniden başlıyor 

 AB-Hindistan Üst Düzey Ticaret ve Yatırım Diyaloğu gerçekleştirildi 

 AB, Çin menşeli kollu yay mekanizmalarına yönelik anti-damping vergisini yeniledi 

 AB, Çin menşeli elektrikli bisikletlere yönelik telafi edici ve anti-damping vergilerini yeniledi 

 AB, Çin’in fikri mülkiyet politikalarına ilişkin Dünya Ticaret Örgütü (DTÖ) nezdinde hukuki süreç 

başlattı    

 AB, Litvanya'ya yönelik baskı iddiaları nedeniyle Çin'e karşı DTÖ nezdinde açmış olduğu davayı 

düşürmeye hazırlanıyor 

 Çinli otomobil üreticileri AB'nin, Çin menşeli elektrikli araçlara getirdiği telafi edici vergilere 

ilişkin Avrupa Birliği Adalet Divanı’na (ABAD) başvuruyor 

BU SAYIDA 

Sayı 34/ 20-31 Ocak 2025 
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AB Yüksek Temsilcisi Kaja Kallas, Dışişleri Bakanımız Sayın 

Hakan Fidan ile Ankara’da bir görüşme gerçekleştirdi  

AB Dış İlişkiler ve Güvenlik 

Politikası Yüksek Temsilcisi ve 

Avrupa Komisyonu Başkan 

Yardımcısı Kaja Kallas, 23 Ocak 

2025 tarihinde gerçekleştirdiği 

Ankara ziyareti kapsamında 

Dışişleri Bakanımız Sayın Hakan 

Fidan ile bir araya gelmiştir. 

 

Görüşmenin ardından Yüksek Temsilci Kallas tarafından:       

• Türkiye’nin, AB’nin aday ülkesi ve önemli bir NATO müttefiki olduğu; ekonomik 

ortaklıkların güçlenmesi gerektiği ve ticaret, inovasyon ile terörle mücadele gibi birçok 

alanda işbirliği potansiyelinin bulunduğu vurgulanmıştır. 

• Kıbrıs meselesi ve Rusya yaptırımları konularında, Türkiye ile AB’nin farklı yaklaşımlar 

sergilediği ifade edilmiştir. 

• AB ile Türkiye arasında ikili işbirliğine ilişkin önemli konuların ele alındığı ve dış politika 

ve bölgesel istikrar alanlarında işbirliğinin önemine dikkat çekilmiştir. 

• Suriye ve mülteciler konusunda, AB’nin Suriye’nin ekonomik toparlanmasını 

desteklemeye hazır olduğu belirtilmiş; halkın çeşitliliğini yansıtan bir hükümetin 

gerekliliği ve bu doğrultuda atılacak adımlara bağlı olarak yaptırımların 

hafifletilebileceği ifade edilmiştir. Türkiye’nin Suriyeli mültecilere ev sahipliği yapma 

konusundaki rolü takdirle karşılanmış ve Suriye’nin istikrarının, mültecilerin geri 

dönüşü açısından kritik önemde olduğu üzerinde durulmuştur. 

• Gazze ve İsrail'in Filistin'i işgali konusunda, tarafların ateşkese bağlı kalmasının ve 

sürdürülebilir bir barışın sağlanmasının gerekliliği ifade edilmiş; AB’nin Filistin halkına 

desteğinin süreceği ve iki devletli çözümün tek yol olduğu yinelenmiştir. 

• Ukrayna konusunda ise, AB’nin Ukrayna’ya desteğini artırarak sürdüreceği 

belirtilmiştir. 
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Sayın Hakan Fidan'ın açıklamalarında:  

• Türkiye-AB İlişkileri ve Üyelik Perspektifi: Türkiye’nin AB üyeliğinin stratejik bir hedef 

olduğunu ve bu hedefin Sayın Cumhurbaşkanımız tarafından güçlü şekilde 

desteklendiğini vurgulamıştır. Türkiye’nin, AB'den üyelik sürecini güçlendirecek yeni 

bir vizyon beklediği ifade edilmiş; bazı liderlerin Türkiye’nin üyelik sürecini iç siyasete 

malzeme yapmasının sürece olumsuz etkileri olduğuna dikkat çekilmiştir. Sayın Fidan 

ayrıca, AB’nin Türkiye’ye yönelik yaklaşımını önyargısız, gerçekçi ve liyakat esaslı bir 

çizgiye çekmesinin her iki tarafın yararına olacağı belirtmiştir. 2024 Aralık ayında 

gerçekleştirilen AB Genel İşler Konseyi’nde alınan bazı kararlar olumlu bir gelişme 

olarak değerlendirilmiş, AB ile Türkiye arasında Yüksek Düzeyli Ekonomik Diyaloğu’nun 

yeniden başlatılması ve Avrupa Yatırım Bankası’nın Türkiye’deki faaliyetlerinin yeniden 

başlamasına ilişkin görüşmelerin sürdüğü bilgisi paylaşılmıştır. 

• Gümrük Birliği ve Vize Serbestisi: Gümrük Birliği’nin güncellenmesi müzakerelerine 

hızla başlanması gerektiği ifade edilmiş; vize serbestisi diyalogunda ilerleme 

sağlanmasının Türkiye için öncelikli bir konu olduğu belirtilmiştir. Ayrıca, Türk 

vatandaşlarının vize süreçlerinin kolaylaştırılması yönündeki beklenti yinelenmiştir. 

• Bölgesel ve Uluslararası Konular:  

o Ukrayna: Ukrayna’daki savaşın sona erdirilmesi için diplomasiye olan ihtiyaç 

vurgulanmış; müzakere sürecinin yeniden canlandırılmasına yönelik girişimlere 

Türkiye’nin destek vermeye hazır olduğu belirtilmiştir. 

o Gazze: İsrail’in ateşkese tam olarak uyması gerektiği; uluslararası toplumun, 

insani yardımların ulaştırılması ve Gazze’nin yeniden inşasına öncelik vermesi 

gerektiği ifade edilmiştir. Türkiye’nin bu konuda AB ile işbirliğine hazır olduğu 

vurgulanmıştır. 

o Suriye: Suriye’de kapsayıcı ve toplumun tüm kesimlerini içeren yeni bir siyasi 

yönetimin oluşturulmasının Türkiye’nin öncelikleri arasında olduğu ifade 

edilmiştir. Bölgenin istikrarı ve mültecilerin geri dönüşünün sağlanması için AB 

ile ortak çalışmaların önemi vurgulanmış; ayrıca, Suriye’ye yönelik yaptırımların 

kaldırılması gerektiği belirtilmiştir. Türkiye’nin, Suriye’de terörle mücadelede 

ve kuzeydoğudaki kampların idaresinde yeni yönetime destek vermeye hazır 

olduğu dile getirilmiştir. 

Son olarak, Sayın Fidan, Türkiye-AB ilişkilerinin sürdürülebilir şekilde güçlendirilmesi için 

AB’nin daha cesur adımlar atmasını beklediklerini ifade etmiş ve ilişkilerin bazı Üye Devletlerin 

dar siyasi çıkarlarına rehin edilmemesi gerektiğine vurgu yapmıştır. Türkiye ve AB’nin, 

Avrupa’nın istikrarı ve refahı için birlikte çalışmasının önemi de belirtilmiştir. 
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AB Nezdinde Türkiye Daimi Temsilcisi Faruk Kaymakcı, 2025 
yılının AB ve Türkiye arasındaki ilişkileri güçlendirecek bir yıl 
olabileceğini belirtti 
AB Nezdinde Türkiye Daimi Temsilcisi Faruk Kaymakcı, 

2025 yılının AB ve Türkiye arasındaki ilişkileri 

güçlendirecek bir yıl olabileceğini belirterek mevcut 

ilişkilerin hala istenilen düzeyde olmadığının altını 

çizmiştir.  

Sayın Büyükelçi, AB basınından birçok gazetecinin 

bulunduğu bir gruba 26 Ocak 2025 tarihinde çeşitli 

açıklamalarda bulunmuştur. Sayın Büyükelçi, 

“İlişkilerimizi normal bir seviyeye getirmek istiyoruz, bu 

da Temmuz 2019 tarihten bu yana yürürlükte olan kısıtlayıcı tedbirlerden kurtulmamız 

gerektiği anlamına geliyor.” şeklinde ifadelerde bulunmuştur. 

Büyükelçi, Avrupa Komisyonu Başkanı Ursula von der Leyen’in 2024 yılı Aralık ayındaki 

ziyaretinin ardından, 2025 yılı Ocak ayında AB Komiseri Hadja Lahbib ve AB Yüksek Temsilcisi 

Kaja Kallas’ın Türkiye’yi ziyaret etmesine rağmen, daha fazla adım atılması gerektiğini 

vurgulamıştır. “Yapılandırılmış bir mekanizma oluşturulmadıkça ortak bir eylem 

uygulayamayacağız. Bu nedenle, en kısa sürede ya üst düzey siyasi diyalog ya da Ortaklık 

Konseyi toplantısı veya her ikisinin birden gerçekleştirilmesi konusunda ısrarcıyız.” 

açıklamalarında bulunmuştur. 

Büyükelçi, 29 Ağustos 2024 tarihinde gerçekleştirilen Gymnich Konseyi’nde, Türkiye ve AB’nin 

“kalıcı, düzenli ve yapılandırılmış bir diyalog” yürütülmesi konusunda mutabakata vardıklarını; 

bu çerçevede, 2025 yılında üst düzey tüm diyalogların yeniden başlatılabileceğine dair umutlu 

olduğunu ifade etmiştir. 

2019 yılında Akdeniz’de yaşanan gerilimlerin ardından, enerji, ulaştırma, ekonomi ve siyaset 

alanlarındaki dört üst düzey diyalog askıya alınmıştı. Komisyon ve Yüksek Temsilci tarafından 

yayımlanan ortak bildiride bu diyalogların yeniden başlatılması önerilmiş olsa da şu ana kadar 

yalnızca ekonomi alanındaki diyalog yeniden başlatılabildi. Ayrıca, ticaret, tarım, göç ve 

güvenlik konularında yeni diyaloglar hayata geçirildi. Büyükelçi, AB’nin öncelikli hedefinin göç 

konusunda en kısa sürede üst düzey bir diyalog gerçekleştirilmesi olduğunu; Türkiye’nin ise 

öncelikle diğer diyaloglara ilişkin AB’den somut adımlar görmek istediğini ifade etmiştir.  
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Büyükelçi ayrıca, ortak bildiride de öngörüldüğü üzere, Gümrük Birliği’nin güncellenmesi için 

müzakerelerin başlatılması çağrısında bulunmuştur. “Gümrük Birliği’nin güncellenmesi bir 

zorunluluktur. Bu, Türkiye’nin ihtiyaç duyduğu bir konu değil, aksine kaçınılmaz bir 

gerekliliktir.” diye vurgulamıştır. Sayın Büyükelçi Türkiye’nin AB’nin beşinci büyük ticaret ortağı 

olduğunu ve ticaret hacminin 220 milyar Avroya ulaştığını, ancak bu ticaretin yalnızca sanayi 

ürünleriyle sınırlı kaldığını belirtmiştir. Hizmetler, tarım, enerji ve kamu alımları gibi birçok 

alanın AB-Türkiye Gümrük Birliği kapsamında yer almadığını dile getirerek, “Oysa yeni nesil 

ticaret anlaşmalarına baktığınızda, tüm bu alanlar dahil ediliyor.” şeklinde açıklamalarda 

bulunmuştur. 

Son olarak, Sayın Büyükelçi vize serbestisi çağrısını yinelemiştir. Türkiye’nin halen 6 adet kriteri 

yerine getirmesi gerektiğini belirten Sayın Büyükelçi, “Bu süreç devam ederken, Türk 

vatandaşlarına vize kolaylığı sağlanmalıdır. Her yıl 70.000 öğrenci, akademisyen ve sanatçı, 

vize almak veya Horizon Europe, Erasmus ve Avrupa Dayanışma Programı gibi Avrupa 

programlarına katılmak için aylarca beklemek zorunda. Aynı durum iş insanları için de geçerli.” 

ifadelerini kullanmıştır. 

Daimi Temsilci Sayın Kaymakcı, Türkiye-AB ilişkilerini 

“negatif” ve “sıfır noktasına geri dönmüş” olarak tanımladı 

AB Nezdinde Türkiye Daimi Temsilcisi Faruk Kaymakcı, 20 Ocak 2025 tarihinde yaptığı 

açıklamada, Nisan 2024 tarihinde Avrupa liderleri tarafından verilen taahhüde rağmen AB’nin 

Türkiye ile ilişkileri güçlendirme yönünde somut adımlar atmamasından duyduğu üzüntüyü 

dile getirmiştir. 

Almanya Marshall Fonu’nda konuşan Kaymakcı, Türkiye-AB ilişkilerini “negatif” ve “sıfır 

noktasına geri dönmüş” olarak tanımlamıştır. 

“Yunanistan ile son beş yılda gerilimin azalması ve ilişkilerimizin iyileşmesine rağmen, AB hâlâ 

ilişkileri normalleştirerek üst düzey diyalogları başlatabilecek bir konumda değil.” şeklinde 

beyanlarda bulunan Sayın Büyükelçi, AB tarafından Türkiye’ye yönelik olarak Temmuz 2019 

tarihinde kabul edilen Kıbrıs açıklarındaki sondaj faaliyetlerine ilişkin yaptırımlara atıfta 

bulunmuştur. 

Sayın Büyükelçi, “AB’nin, bir veya iki Üye Devletin irrasyonel ve maksimalist beklentilerinin esiri 

olduğunu” şeklinde eleştiride bulunmuş ve Gümrük Birliği’nin güncellenmesi sürecinin ise 

halen çıkmazda olduğunu belirtmiştir. 
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Komisyon Başkanı von der Leyen, Dünya Ekonomi 

Forumu’nda Komisyonun önümüzdeki dönem hedeflerini 

sıraladı 

Avrupa Komisyonu Başkanı Ursula von der Leyen, 

Davos’ta düzenlenen Dünya Ekonomi Forumu’nda 

gerçekleştirdiği konuşmada Komisyonun 

önümüzdeki dönemde odaklanacağı hedefleri 

sıralamıştır. Bu çerçevede Von der Leyen: 

• Küresel rakiplerle inovasyon farkını 

kapatarak üretim verimliliğini artırmak 

amacıyla, Draghi Raporu’nda belirtilen eksiklikler doğrultusunda bürokrasiyi azaltan, 

işgücü sorunlarını çözümleyen ve karbonsuzlaşmayı rekabetçilikle bütünleştiren 

“Rekabetçilik Pusulası” adlı kapsamlı plandan bahsetmiş, 

• AB vatandaşlarının tasarruf ve yatırımlarını Avrupa’da değerlendirmelerini teşvik 

edecek “AB Tasarruf ve Yatırım Birliği”nin tamamlanacağını, özellikle teknoloji ve temiz 

sanayi sektörlerindeki işletmelerin yerel finansmana erişimin kolaylaştırılacağını ifade 

etmiş, 

• Şirketler hukuku, iflas, iş hukuku ve vergilendirme gibi alanlarda, işletmelerin AB 

genelinde uyumlu ve yalın bir yasal çerçeve altında faaliyet göstermelerini sağlayacak 

düzenlemelerin yapılacağını belirtmiş, 

• AB’nin rekabetçiliğini artırmak için enerji maliyetlerinin düşürüleceğini, yenilenebilir 

enerjiye geçiş devam ederken, nükleer enerjinin de gündemde olacağını, ayrıca füzyon, 

jeotermal enerji ve katı durum pilleri gibi yeni nesil temiz enerji teknolojilerine yatırım 

yapılacağını açıklamış, 

• AB’nin küresel rekabet ortamına yanıt olarak üçüncü ülkelerle ekonomik işbirliğini 

artırmayı hedeflediğini ve bu kapsamda Hindistan ile stratejik ortaklığın güçlendirilmesi 

hedefiyle görüşmeler gerçekleştirileceğini ifade etmiştir. 

Daha detaylı bilgi için bkz. 

17 Üye Devlet AB organik tarım kurallarının basitleştirilmesi 

için çağrıda bulunuyor  

27 Ocak 2025 tarihinde yapılan Tarım Konseyi toplantısında, 17 AB ülkesinin tarım bakanları, 

organik tarım kurallarını basitleştirmek ve idari yükü azaltmak için önlemler talep edecekler. 

Almanya, Belçika, Danimarka, Fransa, Yunanistan, Macaristan, İrlanda, Romanya ve Slovakya 

https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/en/speech_25_285
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dahil olmak üzere 16 diğer ülkenin desteğiyle, bakanlar toplantısından önce yayınlanan bir 

notta, 2024 yılında Üye Devletler ve paydaşların organik mevzuatın sadeleştirilmesine yönelik 

öneriler sunduklarını ve “basitleştirme ve maliyet azaltma amacı güdüldüğünü” belirtiyorlar. 

Nihai raporda yer alan birçok öneri, işletmelerin üzerindeki yükü hafifletebilir. Bu öneriler 

arasında belirli kurallara olan ihtiyacın incelenmesi, belirsiz düzenlemelerin netleştirilmesi, çift 

kontrollerin ve organik çiftlikler için belgelerin azaltılması yer almaktadır. 

Komisyon’dan, raporun nasıl takip edileceğine dair bir eylem planı sunması ve organik tarım 

mevzuatını sadeleştirmek için girişimlerin önünü açması isteniyor. 

Silifke yoğurdu AB’de mahreç işareti olarak tescil edildi 

Silifke Yoğurdu”nun mahreç işareti olarak AB coğrafi işaretler kaydına girmesine yönelik (AB) 

2025/112 sayılı Komisyon Uygulama Tüzüğü, AB Resmi Gazetesi’nin 23 Ocak 2025 tarihli 

nüshasında yayımlanmıştır. 

Sözkonusu Tüzük bütünüyle bağlayıcı ve tüm Üye Devletlerde doğrudan uygulanacak olup, AB 

Resmi Gazetesi'nde yayımlanmasını takip eden yirminci gün yürürlüğe girecektir. 

“Silifke Yoğurdu”nun mahreç işareti olarak tescili ile, AB nezdinde coğrafi işaret tescili alan 

ürün sayımız 30’a yükselmiştir. 

AB tarım-gıda ticareti Ekim ayında yeni rekorlar kırdı 

Avrupa Komisyonu tarafından 24 Ocak 2025 tarihinde yayımlanan son tarım-gıda ticareti 

raporu, Ekim 2024'te AB tarım-gıda ticaretinin rekor seviyelere ulaştığını gösteriyor. İhracat 

21,7 milyar avroya, ithalat ise 16,2 milyar avroya ulaşmış durumda. Rakamlar, ihracatın bir 

önceki aya göre %10, ithalatın ise %19 oranında arttığını gösteriyor. 2024 yılı Ocak-Ekim 

dönemi için toplam rakamlar ise ithalatın %6, ihracatın ise %3 arttığını gösteriyor. AB tarım-

gıda ihracatında, Birleşik Krallık ve Amerika Birleşik Devletleri, sırasıyla 44,9 milyar avro ve 25,1 

milyar avro ile Ocak-Ekim 2024 dönemi arasında başlıca hedef pazarlar olmaya devam etti. 

Çin'e yapılan ihracat ise 937 milyon avro (% 8) azaldı. İhracatta, kahve, çay, kakao ve baharatlar 

Ocak-Ekim döneminde en güçlü büyümeyi gösterdi. Brezilya'dan yapılan AB tarım-gıda ithalatı, 

%3 azalmış olsa da 14,4 milyar avro ile en büyük ithalat kalemini oluşturdu. 
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AB-Mercosur Anlaşması: Avrupa Komisyonu her zaman 

çiftçileri “önceliklerinin başına koyar”  

Avrupa Komisyonu Ticaret Komiseri Maroš Šefčovič, 30 Ocak 2025 tarihinde Avrupa 

Parlamentosu Tarım Komitesi önünde AB- Mercosur ortaklık anlaşmasını kararlılıkla 

savunarak, "Çiftçileri düşünmeden müzakerelere başladığımız fikrini kabul edemem. Bu, 

müzakere etmenin en zor kısmıydı. Son derece zorlu bir şekilde müzakere ettik. Çok kararlı 

olduk." dedi. 

Bazı Avrupa Parlamentosu üyelerinin eleştirilerine karşılık olarak, Komisyonun ortaklık 

anlaşmalarını her zaman "çiftçileri önceliklerinin başına koyarak" müzakere ettiğini belirtti. 

Ayrıca, "Çiftçileri sanayi ihracatının kurbanı verdik." fikrini reddetti. 

Maroš Šefčovič, hassas ürünler için çok düşük gümrük kotalarının planlandığını, ayrıca sıkı SPS 

(sağlık ve bitki sağlığı) kontrolleri ve "çok iddialı" bir ticaret ve sürdürülebilir kalkınma bölümü 

olduğunu yineledi. 

Birçok Avrupa Parlamentosu üyesi, hormonla tedavi edilmiş sığır etinin yasaklanması 

konusunda garanti talep etti. "Bizim için SPS standartları kesinlikle pazarlık konusu değildir. 

Hormonla tedavi edilmiş sığır eti Avrupa pazarına girmeyecek." diye söz verdi Ticaret Komiseri. 

Ayrıca şunları ekledi: "Eğer hormonla tedavi edilmiş sığır etinin Avrupa'ya girmesi riski tespit 

edersek, bu tesislerin, bu kesimhanelerin Avrupa Birliği'ne et ihraç etmesine izin vermeyi 

durdururuz." Komiser, endişeli Avrupa Parlamentosu üyelerine AB'nin kontrol kalitesini daha 

da artıracağını vaat etti. 

Tarım Komiseri Christophe Hansen, bu ülkelerde Avrupa Komisyonu tarafından 27 denetim 

yapıldığını belirtti. 

Ticaret Komiserinin ileri sürdüğü bir diğer argüman ise, Komisyonun, Gümrük Birliği'nin 

kurulmasından bu yana en kapsamlı gümrük reformunu hazırlıyor olmasıydı. Yeni bir Avrupa 

gümrük ajansı ve yeni bir gümrük merkezi ile tüm yetkililerin tek bir yazılım paketine 

erişebileceği bir sistem kurulacağını kaydeden Komiser, "Çok daha iyi bilgiye, çok daha iyi risk 

değerlendirmesine sahip olacağız ve sadece tarım-gıda ürünleri değil, Avrupa Birliği'ne giren 

tüm ürünlerde daha ayrıntılı denetimler yapabileceğiz." dedi. 

Şaraplar konusunda, Ticaret Komiseri, mevcut ihracat rakamlarına (yılda 221 milyon ile 388 

milyon avro arasında) ve %35'e kadar gümrük vergilerine atıfta bulunarak "Bu vergiler ortadan 
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kalkacak." dedi. Vergilerin kaldırılması, zeytinyağı ve Avrupa'nın geleneksel olarak güçlü 

olduğu birçok başka ürün için de geçerli olacak. 

Komiser ilaveten, "Tüm ünlü peynirleriniz, şaraplarınız ve ürünleriniz artık taklit edilemeyecek. 

Korunacak ve daha yüksek bir fiyattan satılacak." dedi. 

Komiserler, anlaşmaya eklenen revizyon maddesini hatırlatarak, bu madde ile anlaşmanın üç 

yıl uygulandıktan sonra pazar erişimi, ticaret ve sürdürülebilir kalkınma bölümü ile uyumunun 

yeniden gözden geçirileceğini belirtiyor. "Bu, anlaşmanın nasıl işlediğini, herhangi bir 

uyumsuzluk, anomali veya sorun olup olmadığını görmek için bize bir fırsat daha verecek. Yanlış 

giden her şeyi düzelteceğiz." dedi Šefčovič. 

Ayrıca anlaşmanın, Avrupa ekonomisinin rekabetçiliğine katkıda bulunarak, hayati hammadde 

tedarikini çeşitlendirme açısından sağladığı avantajların altını çizdi.  
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Avrupa Komisyonu tarafından Rekabetçilik Pusulası 

yayımlandı 

Avrupa Komisyonu, AB ekonomisinin rekabetçiliğini artırmak, inovasyon açığını kapatmak, 

yeşil ve dijital teknolojilerde liderlik sağlamak ve jeopolitik bağımlılıkları azaltmak amacıyla 29 

Ocak 2025 tarihinde Rekabetçilik Pusulasını yayımlamıştır. 

Von der Leyen Komisyonunun temel önceliklerinden biri olarak belirlenen bu belge, mevcut 

Komisyon dönemi için bir yol haritası niteliği taşımakta olup toplam 47 eylem içermektedir. 

Öngörülen Başlıca Adımlar: 

• AB mevzuatlarının basitleştirilmesi için yasama paketi (omnibus) hazırlanması, 

• Tek Pazardaki engellerin azaltılması, 

• AB sermaye piyasalarının rekabetçiliğin finansmanı için etkin kullanımı, 

• Geleceğin işlerine yönelik becerilerin geliştirilmesi, 

• AB ve Üye Devletler arasında Rekabetçilik Koordinasyon Aracı ile iş birliğinin 

artırılmasıdır. 

Bu adımların, AB’nin küresel rekabetçiliğini güçlendirmek ve stratejik bağımsızlığını artırmak 

için önemli yapısal reformları içerdiği ifade edilmektedir. 

Rekabetçilik Pusulasında, Avrupa Yeşil Mutabakatı kapsamında; 

• AB mevzuatlarının basitleştirilmesi, Kurumsal Sürdürülebilirlik Raporlama Direktifi, 

Özen Yükümlülüğü Direktifi ve taksonomi mevzuatları kapsamında raporlama 

yükümlülüklerinin yeknesaklaştırılması, 

• AB fonlarına erişimin daha basit, hızlı ve kolay hale getirilmesi,  

• AB İklim Kanunu değişikliği ile 2040 yılı için %90 emisyon azaltımı hedefinin 

belirlenmesi [2025], 

• SKDM’nin etkinliğini arttırmak amacıyla daha fazla sektörü ve nihai ürünü içerecek 

şekilde genişletilmesi [2025], 

• Döngüsel Ekonomi Yasası [2026 IV. Çeyrek] ile AB’nin, atık, ikincil ve yeniden 

kullanılabilir malzemeler için bir Tek Pazar oluşturması, geri dönüşüm kapasitesine 

yatırım yapılması ve birincil hammaddelerin etkin şekilde ikame etmenin teşvik 

edilmesi,  

• Temiz Sanayi Anlaşması [2025 I. Çeyrek] ile enerji yoğun sektörler dahil olmak üzere 

temiz teknolojilerin ve döngüsel iş modellerinin teşvik edilmesi, 

10 



                                                                                             
 

                                                                                                                            
T.C. Ticaret Bakanlığı 

Uluslararası Anlaşmalar ve Avrupa Birliği Genel Müdürlüğü 
 

• Uygun Fiyatlı Enerji Eylem Planı [2025 I. Çeyrek] aracılığıyla yüksek ve istikrarsız enerji 

fiyatlarının düşürülmesine yardımcı olunması ve Endüstriyel Dekarbonizasyon 

Hızlandırma Yasası [2025 IV. Çeyrek] ile geçiş sürecinde olan sektörler için 

hızlandırılmış izin süreçlerinin genişletilmesi, 

• Avrupa imalat sisteminin omurgasını oluşturan çelik, metal ve kimya gibi enerji yoğun 

sektörlerin dönüşümünü desteklemek için özel hazırlanmış eylem planları sunulması; 

Çelik ve Metaller Eylem Planında [2025 Bahar] yatırım ihtiyaçlarının ele alınması, 

birincil ve ikincil hammaddeye erişimin iyileştirilmesi, ticaret savunma araçlarının 

kullanımının değerlendirilmesi, mevcut koruma önlemlerinin yerine uzun vadeli bir 

çözüm tanımlanması, Kimya Endüstrisi Paketi [2025 IV. Çeyrek] ile sanayinin 

rekabetçiliğinin sağlanması ve kritik kimyasalların tedarikinin güvence altına alınması, 

• Otomotiv Endüstrisinin Geleceğine İlişkin Stratejik Diyalog çalışmalarına başlanması, 

• Kritik hammaddeler başta olmak üzere ortak satın alma uygulamalarının genişletilmesi, 

• Hammadde, temiz enerji, sürdürülebilir ulaşım yakıtları ve temiz teknolojilerin 

tedarikini güvence altına almak amacıyla Temiz Ticaret ve Yatırım Ortaklıklarının ve 

uluslararası iş birliklerinin geliştirilmesi amaçlanmaktadır. 

Daha detaylı bilgi için bkz. 

Avrupa otomotiv sanayinin geleceği için Stratejik Diyalog 

başlatıldı 

Avrupa Otomotiv Sanayinin Geleceği İçin Stratejik Diyalog 30 Ocak 2025 tarihinde açılış 

toplantısı ile başlatılmış olup akabinde yapılan açıklamada; 

• Avrupa otomotiv endüstrisinin bir derin dönüşüm sürecinden geçmekte olduğu, 

Komisyonun, otomotiv endüstrisini koruyacak ve sürdürülebilir refahını sağlayacak 

önlemler için adım attığı ve bu kapsamda, Stratejik Diyalog sürecinin başlatıldığı, 

• Avrupa ekonomisinin temellerinden biri sayılan otomotiv endüstrisinin, AB'de 13 

milyondan fazla kişiye istihdam sağladığı ve GSYİH'nin yaklaşık %7'sini (yaklaşık 1 

trilyon Avro) oluşturduğu, 

• Sürdürülebilir Ulaşım ve Turizmden Sorumlu Komiser Apostolos Tzitzikostas’ın, 

otomotiv sektörü için 5 Mart tarihinde sunulmak üzere bir Sanayi Eylem Planı 

hazırlamakla görevlendirildiği ve Stratejik Diyaloğun bahse konu çalışmayı 

destekleyeceği, 

• Eylem Planının, otomotiv sektörüne yönelik yetenek ve kaynaklara erişimin 

sağlanması, teknolojik inovasyonun teşvik edilmesi, yeni nesil araçlar geliştirilmesinin 

teşviki, uygulanabilir ve öngörülebilir bir düzenleyici çerçevenin oluşturulması gibi 

çeşitli konuları ele alacağı,  
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• Görüşmelere sektörde önemli olan 22 firmadan üst düzeyde katılım sağlandığı,  

• İlk toplantının, uluslararası alanda ‘eşit rekabet koşullarının sağlanması, temiz 

dönüşümün kolaylaştırılması ve düzenleyici süreçlerin sadeleştirilmesi gibi acil 

müdahale gerektiren ana konulara odaklandığı 

belirtilmiştir. 

Çalışmaların bir diğer ayağı olarak, daha geniş bir kesimin görüşlerini almak amacıyla aynı gün 

bir kamu istişare süreci başlatıldığı duyurulmuştur.  

Ayrıca, sektörün değer zincirinden çeşitli paydaşlarla yürütülecek dört tematik çalışma grubu 

(yenilikçilik ve gelecek teknolojilerinde liderlik, temiz dönüşüm ve karbonsuzlaşma, 

rekabetçilik ve dayanıklılık, ticaret ilişkileri ve uluslararası “eşit şartlar) oluşturulmuştur.  

Bu doğrultuda, Komisyon Başkanı tarafından Komiser Wopke Hoekstra, otomotiv sektörünün 

temiz dönüşümü, Komiser Stéphane Séjourné, endüstrinin sanayi değer zinciri, Komiser Henna 

Virkkunen, teknolojik ve dijital inovasyon ve Komiser Roxana Mînzatu, sektördeki yetenek 

gelişimi ve sosyal konulara yönelik başlıklara odaklanmak üzere görevlendirilmiştir. Elde edilen 

çıktıların koordinasyonu ise Komiser Tzitzikostas tarafından sağlanacaktır. 

Daha detaylı bilgi için bkz. 
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Maroš Šefčovič'e göre AB, ABD ile karşılıklı yarar sağlayacak 

ticari çözümler aramaya hazır ancak çıkarlarını da koruyacak 

29 Ocak 2025 tarihinde, AB Ticaret ve Ekonomik Güvenlik Komiseri Maroš Šefčovič, Donald 

Trump'ın bir kez daha Amerika Birleşik Devletleri (ABD) Başkanı seçilmesinin ardından, Avrupa 

Komisyonu Başkanı Ursula von der Leyen'in Davos'ta ortaya koyduğu çizgiyle uyumlu şekilde, 

AB’nin ABD ile gelecekteki ilişkilerine yönelik yaklaşımını desteğini açıklamıştır. 

Šefčovič Avrupa Parlamentosu Uluslararası Ticaret Komitesi toplantısında, “Kimse meseleleri 

tırmandırmakla ilgilenmiyor.” ifadelerine yer vermiştir. Šefčovič, AB'nin bir yandan “yıkıcı 

senaryolar karşısında kendi çıkarlarını ve değerlerini” korurken, diğer yandan da ortak çıkarları 

ilgilendiren ticari alanlarda (yatırım, artan LNG alımları, ekonomik güvenlik) karşılıklı fayda 

sağlayacak çözümler bulmaya hazır olduğunu belirtmiştir. Šefčovič’in ABD Ticaret Bakanı ile 

şahsen temasa geçmesi planlanmaktadır. 

Çin’in tıbbi cihaz kamu alımlarındaki ayrımcı uygulamalarına 

ilişkin Avrupa Parlamentosu Uluslararası Ticaret Komisyonu 

(INTA) oturumu gerçekleştirildi 

AB, Üye Devletlerin kamu alımları pazarına erişimini kısıtlayan üçüncü ülkelere karşı tedbir 

almak amacıyla Uluslararası Kamu Alımları Aracı (IPI) Tüzüğü’nü 2022 yılında yürürlüğe koymuş 

ve bu mevzuat ile AB’nin kamu alımları pazarlarına erişiminde mütekabiliyetin sağlanmasını 

hedeflemiştir. 

Bu kapsamda Avrupa Komisyonu tarafından başlatılan ilk soruşturma Nisan 2024 tarihinde 

Çin’in tıbbi cihaz pazarında kamu alımı uygulamalarına ilişkin olup, Komisyonun yaklaşık dokuz 

aydır sürdürdüğü soruşturmasının ardından, 14 Ocak 2024 tarihinde soruşturmaya ilişkin ilk 

sonuçları ortaya koyan bir rapor yayımlanmıştır. Raporda, Çin’in kamu alımları piyasasında 

AB’ye ait tıbbi cihazlara yönelik süregelen ayrımcılığı vurgulanmış ve AB’nin bu alanda rekabet 

koşullarını yeniden adil hale getirebilmek için alması gerekli önlemler belirlenmiştir. 

Raporda ortaya konan bu bulgulara ilişkin Avrupa Komisyonu Ticaret Genel Müdürlüğü (DG 

Trade) Direktörü Leon Delvaux tarafından 29 Ocak 2025 tarihinde Avrupa Parlamentosu (AP) 

Uluslararası Ticaret Komisyonunda (INTA) bir sunum yapılmış ve konu AP üyeleri tarafından 

ele alınmıştır. 
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Komisyon temsilcisi Delvaux tarafından sunumunda, Çin’in kamu ihale yasasıyla yerli mal ve 

hizmetlere öncelik tanıyan bir sistem oluşturduğunu, ithal tıbbi cihazlara yönelik zorlayıcı onay 

prosedürleri ve teknoloji transferi şartı getirdiğini, bunun da ithal ürünlere ayrımcılığa neden 

olduğunu ifade etmiştir. Ayrıca, Çin’in hacme dayalı satın alma politikasıyla büyük çaplı alımlar 

yaparak fiyatları düşürmeyi ve yerli firmalara avantaj sağlamayı hedeflediğini, bu 

uygulamaların yabancı firmalar için rekabeti sürdürülemez hale getirdiğini belirtmiştir. 

Delvaux, Çinli yetkililerin mevcut uygulamalara itiraz etmediğini ancak bazı düzenlemelerin 

fiilen uygulanmadığını öne sürdüklerini, tek taraflı olarak pazarlarını açmayacaklarını ancak ikili 

bir kamu ihale anlaşması müzakere etmeye hazır olduklarını aktarmıştır. Komisyonun ise bu 

gerekçelerle soruşturmayı sonlandırmayacağını, AB pazarının adil rekabet koşulları 

çerçevesinde açık olduğunu ve nihai rapor doğrultusunda sonraki adımların belirleneceğini 

ifade etmiştir. Çin’deki mevcut durumun AB şirketlerinin kamu alımları pazarına erişiminde 

ciddi ve sistematik bir engel teşkil ettiğini vurgulayarak, IPI düzenlemesi çerçevesinde olası 

önlemlerin değerlendirileceğini ve kamuya açık bir istişare sürecinin başlatılacağını 

belirtmiştir. 

Konuya ilişkin AP Üyeleri tarafından dile getirilen hususlar ise siyasi gruplar bazında aşağıda 

özetlenmektedir. 

• EPP (Merkez Sağ- Avrupa Halk Partisi) Grubu tarafından, on yıldır rafta bekleyen söz 

konusu mevzuat kapsamında harekete geçilmesinin önemli bir adım olduğu; Çin 

tarafınca kamu alımları pazarını açma konusunda gerçekten bir istek bulunmuyor ise 

buna karşılık verilmesi gerektiği; tıbbi cihazlar sektöründe yaşanan bu sorunun diğer 

sektörlerde yaşanması ihtimalinin yüksek olduğu; bu nedenle Komisyonun tıbbi cihaz 

konusunda üreteceği çözümün önem arz ettiği; Çin ile yapılacak herhangi bir 

müzakerede Avrupalı şirketlerin dezavantajlı duruma düşürülmemeleri gerektiği 

belirtilmiştir. 

• ECR (Avrupalı Muhafazakârlar ve Reformcular) Grubu tarafından, konunun yalnızca 

tıbbi cihaz ile ilgili olmayıp doğrudan fiyatlarla ilgili bir durum olduğu; Avrupa’da üretim 

maliyetlerinin Yeşil Mutabakat gibi yanlış bir politika nedeniyle yükseltildiği ve bu 

durumun tamamen Avrupa'nın kendi yarattığı bir sorun olduğu; Avrupa’nın kendini 

savunması gerektiği; Çin’e karşı ABD Başkanı Trump’ın uyguladığı şekilde sert bir tutum 

ile yaklaşılması gerektiği savunulmuştur. 

• Renew Europe (Liberaller - Yenilen Avrupa) Grubu tarafından, konunun ticaret 

politikasından ziyade siyasi bir mesele olduğu; bazı ülkelerin emperyalist politikalar 
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izlerken, Trump’ın uluslararası düzeni bozmayı amaçladığı; bu bağlamda, Çin’in ayrımcı 

uygulamaları gibi politikalara karşı Avrupa’nın etkili bir enstrümanı olması gerektiği; 

Yeşil Mutabakat’a yönelik eleştirilerin paylaşılmadığı ancak Avrupa’nın özellikle mevcut 

uluslararası koşullarda uyum içinde hareket etmesinin bir gereklilik olduğu ifade 

edilmiştir. 

• The Left (Sol) Grubu tarafından, tüm bu enstrümanların masaya konması ve AB 

endüstrilerinin nasıl korunabileceğinin görülmesinin önem arz ettiği; ilgili paydaşlarla 

iyi bir diyalog sağlayarak akıllı bir sanayi ve yatırım stratejisine ihtiyaç bulunduğu 

açıklanmıştır.  

Komisyon temsilcileri, tüm bu değerlendirmelere yanıt olarak, Çin’e karşı alınabilecek iki 

önlemin bulunduğunu; bunlardan ilkinin Çinli operatörlerin AB kamu alımı süreçlerinden 

tamamen dışlanması, ikincisinin ise değerlendirme sisteminde Çinli firmalara düşük 

puan/öncelik verilmesi olduğunu belirtmişlerdir. İkinci önlemin uygulanması halinde de Çin 

menşeli ürünlerin en azından %50’sinin kamu alımlarından çıkarılmasının mümkün olabileceği 

ifade edilmiştir. 

AB-Mercosur Serbest Ortaklık Anlaşması’na ilişkin 

tartışmalar devam ediyor 

AB ile Mercosur (Arjantin, Brezilya, Paraguay, Uruguay) arasındaki Serbest Ortaklık 

Anlaşması'na ilişkin müzakereler 6 Aralık 2024 tarihinde tamamlanmıştır. Bu çerçevede, 

Avrupa Parlamentosu (AP) Uluslararası Ticaret Komisyonu, 16 Ocak 2025 tarihinde AB Ticaret 

ve Ekonomik Güvenlik Komiseri Maroš Šefčovič’in katılımıyla anlaşmaya yönelik bir 

değerlendirme toplantısı düzenlemiştir. 

Komiser Šefčovič, anlaşmanın Avrupa firmalarına, özellikle KOBİ’lere önemli ticari fırsatlar 

sunduğunu ve tedarik zincirlerinin güçlenmesine katkıda bulunacağını ifade etmiştir. Ayrıca, 

anlaşmanın çevresel sürdürülebilirlik standartlarıyla uyumlu olduğunu ve Paris İklim Anlaşması 

doğrultusunda bağlayıcı ormansızlaşma taahhütleri içerdiğini belirtmiştir. Çin’in Latin 

Amerika’daki artan etkisini dengelemek adına AB’nin Mercosur ile ticari ilişkilerini geliştirmeyi 

hedeflediğini vurgulamıştır. 

Anlaşmanın stratejik ve ekonomik önemine dikkat çeken Komiser, tarife indirimleri, gümrük 

prosedürlerinin sadeleştirilmesi, kamu alımları piyasalarına erişim ve kritik hammadde 

tedarikinin güvence altına alınması gibi AB açısından temel kazanımları sıralamıştır. Özellikle 

tarım sektörüne yönelik hassasiyetlere değinerek, 349 AB coğrafi işaretinin Mercosur’da 

korunacağını ve belirli tarım ürünlerindeki ani ithalat artışlarına karşı önlemler alındığını ifade 

etmiştir. 
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Toplantıda, AP’deki siyasi gruplar anlaşmaya ilişkin farklı perspektifler sunmuştur: 

• Avrupa Halk Partisi (EPP), anlaşmayı genel olarak olumlu karşılamakla birlikte, tarım 

ürünlerinde kalite ve güvenlik standartlarının nasıl sağlanacağı konusunda kaygılarını 

dile getirmiştir. 

• Sosyalistler ve Demokratlar (S&D), AB Ormansızlaşma Tüzüğü’nün anlaşmadaki 

rolünün netleştirilmesini ve sürdürülebilirlik alanında daha somut adımlar atılmasını 

talep etmiştir. 

• Avrupalı Muhafazakârlar ve Reformcular (ECR), KOBİ’lerin Mercosur pazarına 

erişimini kolaylaştıracak özel mekanizmaların oluşturulmasını önermiştir. 

• Yenilen Avrupa (Renew Europe), tarım sektörüne yönelik etkilerin daha şeffaf şekilde 

değerlendirilmesini ve anlaşmadan elde edilecek gelirlerin çevresel projelere 

yönlendirilmesini savunmuştur. 

• Yeşiller/Avrupa Özgür İttifakı (Greens/EFA), çiftçilere yönelik tazminat mekanizmaları 

yerine doğrudan kazanç sağlayacak politikaların geliştirilmesi gerektiğini ve kamu 

ihalelerine erişimle ilgili endişelerini dile getirmiştir. 

Komiser Šefčovič, ele alınan konulara dair ek açıklamalar yaparak, anlaşmanın titizlikle 

müzakere edildiğini ve 2019’da varılan mutabakata kıyasla daha avantajlı sonuçlar içerdiğini 

vurgulamıştır. Tarım sektörüne yönelik kaygıların farkında olduklarını belirterek, Avrupa 

çiftçileri için de yeni pazar fırsatları sunulacağını ifade etmiştir. 

Anlaşmanın hukuki inceleme süreci tamamlandıktan sonra AB dillerine çevrileceği ve nihai 

onay için Avrupa Parlamentosu ile AB Konseyine sunulacağı bildirilmiştir. Bu süreç, anlaşmanın 

geleceğine yönelik kapsamlı tartışmaların başlangıcı olarak değerlendirilmektedir. 

AB-Malezya Serbest Ticaret Anlaşması müzakereleri yeniden 

başlıyor 

Avrupa Komisyonu Başkanı Ursula von der Leyen, 20 Ocak 2025 tarihli sosyal medya 

paylaşımında, Avrupa Birliği (AB) ile Malezya arasında Serbest Ticaret Anlaşması (STA) 

müzakerelerinin yeniden başlatılacağını duyurmuştur. Malezya Başbakanı Anwar bin 

İbrahim’in Avrupa ziyareti sırasında yapılan bu açıklama, AB-Malezya ortaklığını daha ileri bir 

seviyeye taşımayı hedeflemektedir. 2010 yılında başlayan ancak 2012’de askıya alınan 

müzakerelerin yeniden başlaması, iki taraf arasındaki işbirliğini güçlendirme yolunda önemli 

bir adım olarak değerlendirilmektedir. 
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Avrupa Komisyonu, bu girişimin jeopolitik gerilimlerin arttığı bir dönemde, işbirliği ve ortaklık 

iradesini yansıttığını vurgulamıştır. STA’nın yalnızca ekonomik fayda sağlamakla kalmayıp, iş 

gücü hakları, çevre ve sürdürülebilir kalkınma gibi alanlarda da karşılıklı taahhütler içereceği 

belirtilmiştir. 

AB Ticaret ve Ekonomik Güvenlik Komiseri Maroš Šefčovič, Malezya Yatırım, Ticaret ve Sanayi 

Bakanı Tengku Zafrul Aziz ile yaptığı görüşmede, müzakerelerin yeniden başlamasının 

Güneydoğu Asya'daki ticari ilişkileri geliştirme açısından stratejik bir önem taşıdığını ifade 

etmiştir. Başarılı sonuçlanması halinde, mevcut 45 milyar avroluk ticaret hacminin artırılması 

öngörülmektedir. 

Malezya’nın, ASEAN üyesi diğer ülkelerle (Endonezya, Filipinler ve Tayland) yürütülen STA 

süreçlerine dahil olma isteği, bu gelişmenin bölgesel açıdan da stratejik bir öneme sahip 

olduğunu göstermektedir. AB-ASEAN İş Konseyi Başkan Yardımcısı Noel Clehane, Malezya’nın 

yarı iletkenler ve kritik endüstrilerde önemli bir aktör olduğunu ve AB’nin Güneydoğu 

Asya’daki üçüncü büyük ticaret ortağı konumunda bulunduğunu belirtmiştir. 

AB-Hindistan Üst Düzey Ticaret ve Yatırım Diyaloğu 

gerçekleştirildi 

AB Ticaret ve Ekonomik Güvenlik Komiseri Maroš  Šefčovič, Hindistan Ticaret ve Sanayi Bakanı 

Piyush Goyal başkanlığındaki heyeti Brüksel’de ağırlamıştır. AB-Hindistan Üst Düzey Ticaret ve 

Yatırım Diyaloğu kapsamında gerçekleştirilen görüşmelerde, Serbest Ticaret Anlaşması (STA) 

müzakerelerindeki ilerlemeler ve temel ekonomik konular ele alınmıştır. Taraflar, güvenilir ve 

temiz teknoloji tedarik zincirlerini destekleyen karşılıklı fayda sağlayan bir anlaşmaya ulaşmayı 

hedeflediklerini vurgulamıştır. 

Komiser Šefčovič, STA müzakerelerinin ivmesinin korunması için gerekli yönlendirmelerin 

sağlandığını belirtmiş, ayrıca yakında düzenlenmesi beklenen ikinci AB-Hindistan Ticaret ve 

Teknoloji Konseyi toplantısının da gündeme alındığını ifade etmiştir. 

Üst Düzey Diyalog kapsamında, Šefčovič, Bakan Goyal ve Dünya Ticaret Örgütü Genel 

Direktörü Ngozi Okonjo-Iweala’nın katılımıyla üçlü bir toplantı gerçekleştirilmiş ve çok taraflı 

ticaret sisteminin modernleştirilmesine ilişkin görüş alışverişinde bulunulmuştur. 
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Avrupa Komisyonu, Hindistan’ı stratejik bir ortak olarak gördüğünü ve STA müzakerelerinin 

yanı sıra yatırım koruma anlaşması ve coğrafi işaretler anlaşmasını da ilerletmeye kararlı 

olduğunu açıklamıştır. 

Daha detaylı bilgi için bkz. 

AB, Çin menşeli kollu yay mekanizmalarına yönelik anti-

damping vergisini yeniledi 

Avrupa Komisyonu, 21 Ocak 2025 tarihinde yayımladığı bir uygulama tüzüğü ile Çin’den ithal 

edilen kollu yay mekanizmalarına yönelik nihai anti-damping vergisini yenilemiştir. Söz konusu 

mekanizmalar, klasörlerde kullanılan kilit sistemleridir. 

AB’deki üreticiler, 2023 yılında yaptıkları gözden geçirme talebinde, anti-damping vergisinin 

kaldırılmasının sektörlerinde uzun süredir zarar veren koşulların yeniden ortaya çıkmasına 

neden olacağını belirtmişlerdi. Bu doğrultuda, Komisyon vergi oranını önceki önlemle aynı 

seviyede tutarak önlemin uzatılmasına karar vermiştir. Bu kapsamda, anti-damping vergisi 

oranı AB sınırındaki net serbest fiyat üzerinden %27,1 ile %47,4 arasında değişecektir. 

Uygulama Tüzüğü için bkz. 

AB, Çin menşeli elektrikli bisikletlere yönelik telafi edici ve 

anti-damping vergilerini yeniledi 

Avrupa Komisyonu, 27 Ocak 2025 tarihinde, Çin menşeli elektrikli bisikletlere uygulanan telafi 

edici vergiyi ve aynı ürünlere yönelik anti-damping vergisini yenilemeye karar vermiştir. Her 

iki önlem de 2019 yılından bu yana yürürlüktedir.  

Komisyon yaptığı inceleme sonucunda, Avrupa üreticilerini muhtemel zararlardan korumak 

amacıyla bu önlemlerin devam ettirilmesinin gerekli olduğuna karar vermiştir. Bu çerçevede, 

telafi edici vergi oranlarının aynı kalmasına karar verilirken, anti-damping vergisi oranlarının 

%9,9 ile %70,1 arasında değişmesi kararlaştırılmıştır. 

Telafi edici vergiye ilişkin Uygulama Tüzüğü için bkz. 

Anti-damping vergisine ilişkin Uygulama Tüzüğü için bkz.  
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AB, Çin’in fikri mülkiyet politikalarına ilişkin Dünya Ticaret 

Örgütü (DTÖ) nezdinde hukuki süreç başlattı    

AB, fikri mülkiyet konusunda Çin'in “haksız ve yasadışı ticaret uygulamaları” olarak 

nitelendirdiği uygulamalarla ilgili olarak 20 Ocak 2025 tarihinde DTÖ nezdinde bir uyuşmazlık 

çözüm süreci başlatmıştır.   

AB’nin bu hamlesini tetikleyen, Çin'in kendi mahkemelerine patent sahibinin izni olmadan AB 

standardı temel patentler için de bağlayıcı telif oranları belirleme yetkisi vermesi olmuştur  

Avrupa Komisyonu tarafından yapılan basın açıklamasında “Bu durum, yenilikçi Avrupalı 

yüksek teknoloji şirketlerine, dünya çapında oranlarını düşürmeleri yönünde baskı yaparak Çinli 

üreticilerin bu Avrupa teknolojilerine haksız bir şekilde daha ucuza erişmelerine yol 

açmaktadır.” ifadelerine yer verilmiştir.   

Anlaşmazlığın merkezinde, Finlandiyalı cep telefonu üreticisi Nokia'nın açtığı bir davada 

bölgesel bir Çin mahkemesinin Kasım 2023 tarihinde verdiği karar yer almaktadır Bu karar, Çin 

devletinin Çinli telefon üreticisi Oppo'nun Nokia'nın patentli cep telefonu teknolojisini 

kullanmak için ödemesi gereken telif ücretlerini belirleme hakkını onaylamıştı   

AB'ye göre bu karar, patent sahibinin patentli fikri mülkiyetinin yayılmasına ilişkin şartları 

belirleme hakkını kısıtlayarak, DTÖ'nün ticaret ve fikri mülkiyete ilişkin anlaşması olan TRIPS 

(Trade-Related Aspects of Intellectual Property Rigths) anlaşmasına aykırıdır.   

Avrupa Komisyonu Ticaret ve Ekonomik Güvenlik Komiseri Maroš Šefčovič “AB'nin canlı yüksek 

teknoloji endüstrilerinin adil ve eşit şartlarda rekabet etmesine izin verilmelidir.” ifadelerine 

yer vermiştir. Šefčovič, “Araştırma ve geliştirme, geleceğin teknolojilerinin geliştirilmesinde AB 

liderliğini sağlayan bir inovasyon motorudur ve uygun şekilde ödüllendirilmesi gerekir.” 

şeklinde açıklamada bulunmuştur.   

AB, davayı DTÖ anlaşmazlıkların çözümü organının gelecekteki bir toplantısına havale edecek 

ve bu toplantıda bir anlaşmazlıkların çözümü paneli oluşturulacaktır.    

Bu, AB'nin Çin'i fikri mülkiyete ilişkin TRIPS kurallarını ihlal etmekle suçlayacağı, DTÖ'de 

bekleyen ikinci dava olacaktır.  AB, Şubat 2022 tarihinde, fikri mülkiyet haklarını Çin dışındaki 

bir mahkeme aracılığıyla uygulamak isteyen yüksek teknoloji patent sahiplerine para cezası 

veya başka bir yaptırım uyguladığı gerekçesiyle Çin’e karşı dava açmıştır. 
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Komisyon, 20 Ocak 2025 tarihinde yaptığı açıklamada bu davanın halen devam ettiğini ve bu 

davada oluşturulan DTÖ panelini raporunun, “2025'in ilk çeyreğinde” yayımlanmasının 

beklendiğini ifade etmiştir.   

AB, Litvanya'ya yönelik baskı iddiaları nedeniyle Çin'e karşı 

DTÖ nezdinde açmış olduğu davayı düşürmeye hazırlanıyor 

AB, 2022 yılında Çin’in Litvanya'dan mal ve hizmet ithalatına fiili bir abluka uyguladığı iddiasıyla 

DTÖ nezdinde açmış olduğu davayı düşürmeye hazırlanmaktadır.    

Çin’in Litvanya’ya yönelik baskıları, Litvanya'nın 2021 yılında Tayvan'da bir temsilcilik açma 

hamlesine karşı Çin'in bir misilleme eylemi olarak algılanmıştı. Çin ise Litvanya’nın Tayvan’da 

temsilcilik açmasını, Tayvan'ın egemenliği konusundaki anlaşmazlıkta bir provokasyon olarak 

nitelendirmişti.   

AB, yaklaşık bir yıl önce, DTÖ davasını askıya alarak; bu durumun, “yazılı sunumların 

hazırlanmasından kaynaklanan bazı unsurların değerlendirilmesi ihtiyacıyla ilgili teknik 

nedenlerden dolayı atılan prosedürel bir adım” olduğunu ifade etmiştir.   

AB basınında yer alan bazı haberlere göre, AB'nin “delil yetersizliği” nedeniyle davayı tamamen 

düşürmeyi tartıştığı belirtilmektedir.    

Avrupa Komisyonunun Ticaret ve Ekonomik Güvenlikten Sorumlu Sözcüsü Olof Gill yaptığı 

açıklamada “henüz herhangi bir karar alınmadığını” ifade etmiştir.    

Litvanya’nın Tayvan'a yönelik hamlesinin ardından Litvanya'nın Çin ile ticaretinin ani ve şüpheli 

bir şekilde çökmesi, AB'nin 2023 yılında zorlama karşıtı aracını kabul etmesinin temel 

nedenlerinden biri olmuştu.  

Ancak Komisyonun Çin'in Litvanya'ya yönelik ticari tedbirleri konusunda DTÖ nezdinde 

harekete geçmesi bu aracın kabul edilmesinden önceye dayanmaktadır   

Litvanya'nın Dışişleri Eski Bakanlarından Gabrielius Landsbergis, sosyal medya platformu X'te 

yaptığı açıklamada davanın düşürülmesinin “kötü bir fikir” olacağını belirtmiştir. Landsbergis, 

“Resmi kararı dahi beklemeden geri çekilmek, tek pazar savunmasından vazgeçmek, Çin'in 

argümanını kabul etmek ve emsal teşkil etmesine izin vermek anlamına gelir. Çin daha sonra 

başka bir ülkeye de aynı şekilde saldırabilir.” ifadelerine yer vermiştir. Landsbergis, ayrıca, 
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“Sadece Çin'in zorbalığını cesaretlendirme riskini almakla kalmayız, AB aynı zamanda çok 

uygunsuz bir zamanda ABD'yi de küçümsemiş olur. Eğer Trump'ı Avrupa'ya daha da şüpheci 

bakmaya ikna etmek istiyorsak, şu anda Çin'e teslim olmak bunu yapmanın iyi bir yolu 

olacaktır.” şeklide beyanlarda bulunmuştur. 

Litvanya Başbakanı Gintautas Paluckas ise Komisyonun karşı karşıya olduğu hukuki sorunları 

kabul ederek kararın Komisyona kaldığını, sorunun Çin hükümetinin aktif eylemlerde 

bulunduğuna dair delil eksikliğinden kaynaklanıyor olabileceğini vurgulamıştır.   

Çinli otomobil üreticileri AB'nin, Çin menşeli elektrikli 

araçlara getirdiği telafi edici vergilere ilişkin Avrupa Birliği 

Adalet Divanı’na (ABAD) başvuruyor  

Üç Çinli otomobil üreticisi ve bir iş derneği, Avrupa Komisyonunun Çin menşeli elektrikli 

araçlara yönelik olarak Ekim 2024 tarihinde getirdiği telafi edici vergiler nedeniyle, Avrupa 

Birliği Adalet Divanı’nda (ABAD) Avrupa Komisyonu aleyhine dava açmıştır.  

BYD, SAIC ve Geely 21 Ocak 2025 tarihinde, Lüksemburg'daki Genel Mahkeme'de dava açtı. 

Hükümet kontrolündeki Çin Makine ve Elektronik Ürünler İthalat ve İhracat Ticaret Odası da 

akabinde davasını açtı.  

Basında çıkan haberlere göre Alman otomobil üreticisi BMW ve Tesla'nın Şangay operasyonu 

da yasal işlem başlatmayı düşünmektedir.  

Kamuya açık olmayan başvurularda, Komisyonun Çin'de alındığı iddia edilen sübvansiyonları 

tanımlamasına ve bunların Avrupalı operatörlere potansiyel zararlarına itiraz edildiği 

bildirilmektedir.  

Soruşturmanın ardından Komisyon farklı oranlarda vergi uygulamıştı. Buna göre, SAIC %35.3 

oranında vergi ile karşı karşıya kalırken, BYD ve Geely sırasıyla %17 ve %18.8 oranlarında telafi 

edici vergiye maruz kalmıştı.  

Konuyla ilgili olarak, Komisyon sözcüsü Olof Gill, “Komisyonun vergileri mahkemede 

savunmaya hazır olacağını” ifade etmiştir. 

 

 

21 


